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Sentralidrettsanlegget på Gol: 

Braksan 
legg til glede 
for alle 
Anlegget bygd 
under kostnadsoverslaget 

idrettssekretær, 
tilsvarar kunst- 

Av EMBRIK LUKSENGARD 

- Dette er heilt fenomenalt. 
Eg kan enno ikkje fatte 
skikkeleg at me har fått eit 
så flott idrettsanlegg her i 

!! 
Hallingdal. Dette skal bli eit 
bruksanlegg til glede for 
heile Gol og resten av Hal-
lingdal. 

Ungdoms- og idrettssek-
retær i Gol, Jon Brunborg, 
er tydeleg tilfreds der han 
kikkar utover det nye 
sentralidrettsanlegget i 
Gol. Nede på banen legg 
dyktige arbeidsfolk på dei 
siste kvadratmetrane med 
kunstgras. Om nokre dagar 
er anlegget klart til bruk. 

Og fornøgd har Brunborg 
god grunn til å vera. Hal-
lingdal har fått sin fyrste 
fotball-bane med kunstgras, 
og i tillegg rommar anlegget 
eit flott friidrettsstadion. 
Alt dette har golingane 
greidd å bygge for ein halv 
million kroner under det op-
psette kostnadsoverslaget 
på 5,3 mill kroner for topp-
dekket. Samla kostnad for 
anlegget er på omlag 8 mill. 
kroner. 

Ikkje berre fotball 
Det nye idrettsanlegget på 
Gol tilbyr mange ulike akti-
vitetar. Kunstgrasbanen 
kan nyttast både til fotball 

I
og handball, medan frii-
drettsanlegget gjev ypper-
lege forhold til alle friidrett-
saktivitetar bortsett frå 
diskos, slegge- og spydkast. 
Desse aktivitetane vil på 
grunn av kunstgraset måtte 
foregå på grusbanen ved 
Hallingmo omlag 150 meter 
unna. Elles vil det bak det 
eine fotballmålet vera plass 
nok til ein tennisbane, og 
friidrettsbanen er såpass 
stor at den kan nyttast til 
skøytebane om vinteren 
dersom det er ynskje om 
det. 

24 timars-bane 
Ein av fordelane med kunst-
grasbane, er at den i teorien 
kan nyttast 24 timar i døg-
net. Ein vanleg grasbane 
tåler som regel ikkje meir 
enn to-tre kampar i veka. 
Dessutan vil kunstgras-
banen gje fine speleforhold 
også om vinteren. 

- Den nye kunstgrasbanen 
vil gje ypperlege trenings-
forhold, og spesiell betyd-
ning trur eg dette vil ha for 
dei aldersbestemte klass-
ane. Det blir langt lettare å 
trene teknikk på denne 
banen som er heilt slett og 
fin. Spelarane vil kunne 
sleppe seg skikkeleg laus 
her, seier fotbaltrenar i Gol, 

! Svein Olav Tovsrud. 

Raskare bane 
» Fleire av fotballaga i Gol 
j har alt prøvd det nye kunst- 

• Formann i byggenemnda, Oskar Gjestemoen og ungdoms- og 
Jon Brunborg studerar kunstgraset. Dersom ein reknar brukstida, 
grasbanen mellom 10 og 15 vanlege grasbanar. 

dekket, og kommentarane 
frå spelarane er udelt pos-
itive. Ballen går raskare og 
meir presist på kunstgraset 
i forhold til på vanleg gras. 
Grasteppet som er lagt på 
Gol, er også så tett at det 
ikkje blir særleg bran-
nskader dersom ein sklir på 
banen. Teppet er reint og 
fint, sikkert til stor glede for 
mange foreldre som får 
borna heim frå trening med 
skitne treningsklær. Teppet 
ser omtrent ut som matter 
som ligg framfor ytredører 
bortsett frå at det er mykje 
tettare og mjukare. 

Topp fri-
idrettsbane 
Friidrettsbanen er dekka 
med eit sprøyta belegg som 
er mjukt og godt å springe 
på. Løpebanen får seks felt, 
og er heilt på høgde med dei 
beste friidretsbanane i 
Norge. Det er bygdt vann-
grav i tilknytning til banen, 
og elles har lendegropa og 
område for kulestøt og stav-
sprang fått sine bestemt felt 
på friidrettsanlegget. Det 
anlegget ikkje kan by på av 
friidrettsøvingar, er diskos, 
spyd- og sleggekast. Desse 
øvingane må foregå på grus-
banen Hallingmo omlag 150 
meter unna. 

- Sjølv om me synes det er 
litt synd ikkje å kunne 
utføre alle friidrettsøvingar 
på det nye anlegget, så ser 
me verkeleg fram til å ta 
anlegget i bruk. Me synes 
friidrettsanlegget ser skik-
keleg flott ut, og me håpar 
det vil føre til større inter-
esse for friidretten i Gol, 
seier formann i friidretts-
gruppa, Toril Nyborg. 

K Det nye sentralidrettsanlegget på Gol med kunstgras og innbydande friidrettsbane er klar til bruk om 
nokre dagar. 

finplanering, kunstgrasdek-
ket, løpebane og gangvegar, 
har kosta 5,2 mill. kroner. 

- Kommunen har vore 
samstemmig i spørsmålet 
om å løyve midlar til anleg-
get, og me såg det også som 
ein verdi å bygge eit anlegge 
som kunne nyttast mykje. 
Me valde derfor kunstgras 
som sjølvsagt vart dyrare 
enn vanleg gras, men me 
trur også at me kan spara 
inn ein del fordi dette krev 
mindre vedlikehald, seier 
ordførar Ola I. Bjørne-
bråten. 

- Anlegget er heller ikkje 
ferdig slik det er i dag, og eg 
reknar med at viljen er til 

stades blant politikarane til 
å løyve pengar slik at anleg-
get kan fullførast heilt, seiei 
Bjømebråten. Det som 
manglar, er blant anna 
tribuneanlegg. 
Raskt arbeid 
Arbeidet med topp-dekket 
på idrettsanlegget har gått 
veldig raskt. Ved juletider i 
fjor starta planleggingsar-
beidet, og legginga av dek-
ket har foregått i sommar 
av eit tysk firma. Kunst-
graset og friidrettsdekket er 
kjøpt i Tyskland, og kunst-
graset er det einaste av sitt 
slag i Norge, opplyser 
undoms- og idrettssekretær 
Jon Brunborg. 

Han seier vidare at kunst-
grasbanen vil bli leigd ut til 
andre klubbar i Hallingdal 
for ein timepris på omlag 
250 kroner sommarstid og 
500 kroner vinterstid. Dette 
er langt billigare enn på 
kunstgrasbanar i t.d. Dram-
mensområdet. Alt i haust 
vil det bli opning av anleg-
get, mellom anna med re-
vansjeopgjer mellom Gol 
sitt jentelag og Koll. Desse 
to møttest som kjent i 
finalen i Norway Cup i 
sommar. Den offisielle op-
ninga av anlegget vil skje til 
våren. 
- Idrettsanlegget her på Gol 
skal bli eit bruksanlegg. 

Kunstgrasbanen tilsvarar 
10-15 vanlege grasbanar når 
ein reknar brukstida, og i 
tillegg har me fått eit full-
verdig friidrettsanlegg. 
Anlegget vil bety mykje for 
idretten i Gol og elles heile 
Hallingdal, seier ein storfor-
nøgd formann i Gol idrett-
slag, Asbjørn Windingstad. 

Når sentralidrettsanleg-
get på Gol no står ferdig, er 
det for mange idrettsinter-
esserte golingar ein gamal 
draum som har vorte ein 
realitet. Gol har fått eit 
idrettsanlegg som dei med 
rette kan vera stolte av. 

Stor 
dugnadsinnsats 
Topdekket på det nye 
idrettsanlegget er lagt for 
godt under kostnadsover-
slaget som vart satt opp. 
Dette har dei greidd på 
grunn av ein iherdig 
dugnadsinnsats frå medle-
mane i Gol idrettslag. For-
mannen i laget, Asbjørn 
Windingstad, opplyser at 
dei har spara inn omlag ein 
halv million ved dugnadsar-
beidet. Folk har rydda, 
støypt betongkant rundt 
heile anlegget, sett opp 
gjerder og stilt opp med 
maskiner, alt saman på 
dugnad. 

Kommunen positiv 
Den totale kostnaden for 
anlegget er på omlag åtte 
mill. kroner, og av dette har 
kommunen kosta i over-
kant av fem millionar. Re-
sten har vorte dekka med 
STUI-midlar og tilskot frå 
fylket. Topp-dekket som 
blant anna inneber 

* Ved ein iherdig dugnadsinnsats har golingane greidd å bygge sentralidrettsanlegget for godt under kostnadsover-
slaget. 

a Toril Nyborg f. v., Per Lie 
og Grete Golberg klar til 
start på den nye friidretts-
banen. Dei tre håpar at det 
nye anlegget vil føre til stør-. 
re interesse for friidrett i 
Gol. 

Smidigere 
kiropraktor- 
refusjon 
Forbrukerrådet ber om at det 
må gis refusjon fra trygdever-
ket etter behandling hos kiro-
praktor uten henvisning fra 
lege. Dette vil gjøre situas-
jonen enklere for pasienten, 
lette presset på legene og 
samtidig gi en gevinst i form 
av større effektivitet. Kiro-
praktoren bør av samme 
grunn ha en viss adgang til å 
sykmelde en pasient. 

I dag må pasienten ha 
anvisning fra lege til kiro-
praktisk behandling for å få 
refundert honoraret fra Tryg-
deverket. Bare om lag tretti 
prosent av kiropraktorens 
pasienter har en slik anvis-
ning. Denne ordningen fører 
til sterke geografiske ulik-
heter, avhengig av om legene 
i et bestemt distrikt henviser 
til kiropraktor eller ikke. 
Dette er urettferdig overfor 
pasientene som har betalt sin 
syketrygd og som på denne 
måten selv må betale for sin 
behandling. 

Forbrukerrådet ber også 
departementet om å arbeide 
for å bedre samarbeidsfor-
mene mellom leger og kiro-
praktorer til beste for pa-
sientene. 

Wi nytt frå Ål I 
Ål skulestyre har i møte gjort 
slike vedtak: 
— Elisa Berg Bråtalien, 
Sigrun Thorsen og Arild 
Olsen er tilsette som vikarar 
ved Ål ungdomsskule med 
henholdsvis 10, 8 og 5 timar 
pr. veke. 
— Arnfinn Noss er tilsett som 
lærar i motorkunne ved Ål 
ungdomsskule. — Eva Tøn er 
tilsett som symjevakt ved Ne-
dre—Ål skule. 
— Aud Marit Sorteberglien er 
tilsett i vikariat som rein-
haldsassistent ved Nedre—Ål 
skule. 
— Gunhild Bøygard er tilsett 
som vikar ved sjukdom i rein-
haldsstilling ved Ål ung-
domsskule. 
— Sylvia Åsegård er tilsett 
som vikarierande reinhald-
sassistent ved Ål ung-
domsskule. 
— Undervisningsutvalet har 
vedteke framlegg om at Kari 
Andresen skal tilsetjast som 
pianolærar ved Al mu-
sikkskules avdeling i Nord-
bygdene. 

Formannskapet i Ål har i 
møte vedteke slike framlegg: 

Busteteigen friareal 
Formannskapet rår til at Ål 
kommune får konsesjon på 
leige av Busteteigen friareal. 

Egon Leren 
har fått løyve til sal av jarn-
varer til landbruk og småin-
dustri utanom salsstad 

Fjellheim 
Formannskapet går inn for 
sikring mot snøras i tillegg til 
den planlagde oppussinga av 
huset. Leigetakaren Aud 
Berit Johannessen har fått 
løyve til enkel severng i huset 
som er nytta til butikk/ 
galleri. 

Fri stikking 
Formannskapet i Ål gjev fri 
stikking av gardsveg til eige-
domen Opheim (Embriks-
garden). Eigar er Sigurd O. 
Sollien. 

Valgodtgjersler 
Formannskapet har vedteke 
at ordførar Knut Haug som 
formann i valstyret skal få ei 
godtgjersle på 3.ooo kroner. 
Sekretæren i dette styret får 
1500 kroner, og tellekorpset 
og resten av valstyret får 200 
kroner for arbeidet med op-
pteljing av stemmene valk-
velden. 

Bruk 
bil' 

beltet 


